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BR.0012.8.6.2023 

Protokół posiedzenia 
Komisji Rozwoju Miasta i Inwestycji 

Rady Miasta Gliwice kadencji 2018-2023, przedłużonej do 30 kwietnia 2024 r.  
w dniu 11 lipca 2023 r., godz. 17.00 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Procel otworzył posiedzenie Komisji, powitał 
zebranych radnych oraz gości. Zaproponował przyjęcie następującego porządku obrad: 

1) Druki sesyjne. 

2) Sprawy bieżące. 

3) Przyjęcie protokołu poprzedniego posiedzenia Komisji. 

4) Wolne wnioski.  

Nie zgłoszono uwag do zaproponowanego porządku obrad. 

W posiedzeniu udział wzięli: Zastępca Prezydenta Miasta Mariusz Śpiewok oraz radna spoza 
Komisji Agnieszka Filipkowska wraz z asystentką.  

Ad 1) Druki sesyjne. 

Komisja opiniowała następujący druk sesyjny: 

a) Projekt uchwały (druk nr 1026) w sprawie pozbawienia fragmentu ul. Sikornik 
zlokalizowanej na terenie miasta Gliwice kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenie 
jej z użytkowania jako drogi publicznej. 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Procel zwrócił się z prośbą do Zastępcy Prezydenta 
Miasta Mariusza Śpiewoka o przedstawienie informacji w temacie projektu. 

Zastępca Prezydenta Miasta Mariusz Śpiewok poinformował, że ulica Sikornik 
wskazana do pozbawienia statusu drogi publicznej gminnej, została zaliczona w roku 1987 
do kategorii dróg publicznych na podstawie uchwały Wojewódzkiej Rady Narodowej 
w Katowicach. W czasie podejmowania tej uchwały brak było rozporządzenia 
wykonawczego określającego warunki techniczne, jakim powinny odpowiadać drogi 
publiczne i ich usytuowanie, a także nie analizowano dostatecznie szczegółowo funkcji, 
jaką ulica pełni w układzie komunikacyjnym miasta, co spowodowało, że niektóre ulice 
publiczne, w tym ul. Sikornik, nie spełniały i nie spełniają wymagań formalnoprawnych 
i funkcjonalno-technicznych właściwych dla dróg publicznych. Zastępca Prezydenta 
dodał, że przedmiotowa zmiana jest elementem porządkowania stanu prawnego dróg i ich 
przebiegów w mieście, co zapewni sprawniejsze zarządzanie tymi drogami. W związku 
z powyższym uważa, że podjęcie uchwały jest jak najbardziej zasadne. 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Procel podziękował za informację i zapytał, kto 
z członków Komisji jest za pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 1026. 

Wynik głosowania: 8 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Ad 2) Sprawy bieżące. 

Komisja zapoznała się z następującymi dokumentami:  

a) Sprawozdanie z działań podejmowanych na terenie Nadzoru Wodnego Gliwice za rok 
2022 (UM.643424.2023 – w załączeniu) – Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem. 

b) Nadanie nazwy skwerowi przy ul. Dzionkarzy – Przedwiośnie w Sośnicy  
(UM.651695.2023 – w załączeniu) – Komisja zapoznała się z pismem. 
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Przewodniczący Komisji Krzysztof Procel zwrócił się do członków Komisji 
o przedstawienie swoich propozycji dotyczących nazwy skweru. 

Zastępca Prezydenta Miasta Mariusz Śpiewok powiedział, że inicjatywa nazwania 
skweru pojawiła się z uwagi na ukończenie prac rewitalizacyjnych i otwarcie terenu 
zielonego zlokalizowanego pomiędzy ulicami Przedwiośnie i Dzionkarzy w Sośnicy. 
Przedmiotowe pismo zostało wystosowane przez Miejski Zarząd Usług Komunalnych, który 
był wykonawcą inwestycji, do radnych Rady Miasta okręgu, w którym leży Sośnica oraz do 
Rady Dzielnicy Sośnica i w związku z powyższym proponuje, aby pozostawić możliwość 
wyboru nazwy mieszkańcom Sośnicy.  

Radni Marek Pszonak i Gabriel Bodzioch, będący reprezentantami okręgu, w którym 
leży Sośnica, dodali, że posiadają wiedzę, że zostały już poczynione kroki w kierunku 
kontaktu z mieszkańcami. Na forach społecznościowych pojawiła się ankieta w tej sprawie 
i zapewne niebawem Rada Dzielnicy wystąpi do Rady Miasta z wybraną przez mieszkańców 
propozycją nazwy skweru.  

Ad 3) Przyjęcie protokołu poprzedniego posiedzenia Komisji. 

Komisja przyjęła protokół posiedzenia z dnia 13 czerwca 2023 r.  

Ad 4) Wolne wnioski. 

Radna Krystyna Sowa nawiązała do  Sprawozdania z działań podejmowanych na terenie 
Nadzoru Wodnego Gliwice za rok 2022 [patrz: Ad) 2, pkt a)]. 

Powiedziała, że z uwagi na zapis art. 250 ust. 10 ustawy Prawo Wodne w brzmieniu: 
„Kierownik nadzoru wodnego przedstawia właściwej radzie powiatu (miasta) roczne 
sprawozdanie z działań podejmowanych na terenie powiatu”, Rada Miasta otrzymuje 
sprawozdanie corocznie w formie praktycznie niezmiennej. W bieżącym roku zauważyła 
jedną drobną zmianę w treści, w postaci dodatkowego akapitu. 

Kontynuując nadmieniła, że w związku z art. 250 ust. 12 ww. ustawy w brzmieniu: „Rada 
powiatu (miasta), na podstawie sprawozdania, o którym mowa w ust. 10, może określić, 
w drodze uchwały będącej aktem prawa miejscowego, istotne dla wspólnoty samorządowej 
problemy gospodarowania wodami”, Rada Miasta nawet gdyby bardzo chciała podjąć 
uchwałę w tej sprawie, nie posiada informacji o istniejących problemach wodnych, które 
powinny być zdiagnozowane i przedstawione w sprawozdaniu. 

W związku z powyższym radna Krystyna Sowa zaproponowała zorganizowanie 
posiedzenia Komisji i zaproszenia na nie przedstawicieli Nadzoru Wodnego, aby uzyskać 
wiedzę, która mogłaby być podstawą do podjęcia aktu prawa miejscowego związanego 
z problemami gospodarowania wodami na naszym terenie.  

Przewodniczący Komisji Krzysztof Procel zwrócił się do obecnych na posiedzeniu 
radnych z zapytaniem, co sądzą o propozycji. 

Obecni na posiedzeniu radni zgodzili się z przedstawioną inicjatywą sugerując, że może 
być to również posiedzenie wspólne z Komisją Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska. 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Procel zobligował się do podjęcia działań w celu 
organizacji posiedzenia. Termin nie został ustalony. 

Zastępca Prezydenta Miasta Mariusz Śpiewok nawiązał do pracy Nadzoru Wodnego. 
Poinformował również, że otrzymał informację od Miejskiego Zarządu Usług Komunalnych 
o otrzymaniu decyzji, na którą MZUK od dłuższego czasu czekał, czyli pozwolenia wodno-
prawnego na usługę wodną, obejmującą pobór wód powierzchniowych ze zbiornika 
wodnego usytuowanego na Potoku Leśnym, na potrzeby Kąpieliska Leśnego w Gliwicach 
przy ulicy Oriona. 
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Dodał, że wstępnie zapoznał się z jej treścią i, w jego ocenie, w stosunku do wskazanych 
tam wytycznych, napełnienie zbiornika Kąpieliska w bieżącym sezonie jest niewykonalne. 
W związku z powyższym otrzymana decyzja zostanie poddana analizie i alternatywnie 
zostaną poczynione przez Miasto niezbędne kroki, aby udało się jednak uruchomić 
i udostępnić Kąpielisko w całym jego zakresie.  

Dodał, że prowadzone są już wstępne rozmowy z Przedsiębiorstwem Wodociągów 
i Kanalizacji w celu znalezienia rozwiązania i zażegnania problemu.  

(***) 

Nie ustalono terminu kolejnego posiedzenia Komisji. 

Na tym zakończono posiedzenie Komisji. 

Protokołowała 

(-) Anna Ciekańska 

Przewodniczący Komisji 

Rozwoju Miasta i Inwestycji 

(-) Krzysztof Procel 
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